

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAPAN BUKAN LISAN
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEENAM,
PARLIMEN KETIGA BELAS
MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT
5 MAC HINGGA 5 APRIL 2018

PERTANYAAN : BUKAN LISAN

DARIPADA : YB Tan Sri Datuk Seri Panglima Haji Annuar Bin Musa [Ketereh]

SOALAN :

YB Tan Sri Datuk Seri Panglima Haji Annuar Bin Musa [Ketereh] minta **MENTERI PERUSAHAAN PERLADANGAN DAN KOMODITI** menyatakan hasil rundingan antara Kementerian dengan Kesatuan Eropah (EU) berkaitan sekatan perdagangan minyak sawit dan apakah strategi serta inovasi yang dirangka oleh Kementerian bagi merancakkan industri sawit negara.

JAWAPAN :

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli-Ahli Yang Berhormat, Suruhanjaya Kesatuan Eropah pada 30 November 2016 telah mencadangkan pindaan ke atas teks (dengan izin) *European Union Renewable Energy Directive (Directive 2009/28/EC) for 2021 to 2030 (EU RED II)*. Pindaan EU RED II ini termasuklah cadangan agar sekurang-kurangnya 27% daripada sumber tenaga pada tahun 2030 adalah daripada sumber yang boleh diperbaharui dan sumbangan daripada biobahan api, biojisim dan bahan api biojisim yang digunakan dalam pengangkutan, jika dihasilkan daripada tanaman makanan, dikurangkan kepada 3.8% pada tahun 2030 (dari had semasa 7%).

Walau bagaimanapun, Parlimen Eropah pada 17 Januari 2018 telah meluluskan pindaan draf teks EU RED II yang berbeza daripada apa telah dicadangkan oleh Suruhanjaya Kesatuan Eropah pada 30 November 2016 tersebut. Parlimen Eropah telah mencadangkan agar biobahan api berasaskan sawit diharamkan (*ban*) sepenuhnya dalam sektor pengangkutan di Kesatuan Eropah (EU) mulai 2021.

Memandangkan isu sawit ini adalah penting kepada negara, saya akan mengambil sedikit masa untuk menjelaskannya kepada Dewan yang mulia ini. Seperti yang Ahli-Ahli Yang Berhormat sedia maklum, industri sawit negara merupakan penyumbang penting kepada ekonomi negara dimana ia menyumbang 4.8% kepada Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) Malaysia. Bagi tahun 2017, eksport minyak sawit dan produk-produk sawit bernilai RM77.8 billion iaitu 8.3% dari jumlah eksport negara.

Manakala, eksport minyak sawit dan produk-produk sawit ke Eropah mencecah RM11.03 billion.

Tuan Yang di-Pertua,

Kesan kepada Negara dan Industri Sawit

Malaysia berpandangan bahawa cadangan Parlimen Eropah untuk mengharamkan biobahan api sawit akan menjadi perangkap kemiskinan bagi 650,000 pekebun kecil di Malaysia serta lebih 3 juta rakyat Malaysia yang bergantung kepada industri sawit sebagai sumber pendapatan mereka. Tindakan ini juga adalah tidak adil, seumpama *crop apartheid*, dan merupakan satu bentuk diskriminasi perdagangan dan pelanggaran komitmen di bawah Pertubuhan Perdagangan Antarabangsa (*World Trade Organisation - WTO*).

Sebarang langkah bagi menghadkan eksport minyak sawit oleh EU akan memberi kesan langsung kepada perdagangan minyak sawit Malaysia ke EU. Secara purata, EU mengimport antara 7 hingga 7.4 juta tan minyak sawit bagi tempoh 3 tahun yang lalu. Pada tahun 2017, Malaysia menyumbang sebanyak 29.4% daripada import minyak sawit ke Kesatuan Eropah.

Kesan daripada cadangan pindaan EU RED II terhadap industri minyak sawit di Malaysia pada masa ini adalah terhad kepada jumlah minyak sawit yang dieksport ke EU sebagai bahan mentah untuk biobahan api. Dari itu, dianggarkan sebanyak 807,000 tan digunakan sebagai bahan mentah untuk biobahan api bagi tahun 2017.

Status Semasa Cadangan Pindaan EU RED II

Susulan daripada cadangan pindaan EU RED II oleh Parlimen Eropah tersebut, perkara ini akan seterusnya dibincangkan di sesi mesyuarat *Trilogue* di antara Parlimen Eropah, *Council of the EU* dan Suruhanjaya Eropah selaku urus setia. Sesi mesyuarat *Trilogue* telah bermula pada 27 Februari 2018 dan dijangka sebanyak 3 sesi *Trilogue* lagi akan diadakan sehingga akhir bulan Mei 2018. Sekiranya ketiga-tiga pihak ini bersetuju dengan cadangan pindaan EU RED II, maka pindaan ini akan diangkat untuk bacaan kedua di Parlimen Eropah sebelum diluluskan serta dikuatkuasakan sebagai peraturan EU.

Tuan Yang di-Pertua,

Langkah-langkah Strategik Yang Telah diambil

Untuk makluman Ahli-Ahli Yang Berhormat, Malaysia telah mengambil beberapa langkah proaktif untuk menghadapi cadangan pindaan EU RED II tersebut. Antara langkah-langkah yang telah diambil termasuklah rundingan dua-hala dengan negara-negara individu Kesatuan Eropah serta perkongsian data dan maklumat berhubung industri minyak sawit kepada semua pemegang taruh.

Dalam hubungan ini, saya telah mengetuai delegasi Malaysia untuk mengadakan Misi Ekonomi dan Promosi ke negara Sepanyol, Belgium, Jerman, United Kingdom, Itali dan Poland di mana saya telah mengadakan pertemuan dua hala dengan Menteri serta wakil Menteri yang bertanggungjawab bagi tenaga, pertanian dan perdagangan serta dengan wakil industri negara-negara tersebut. Selain itu, perbincangan

telah diadakan dengan Pesuruhjaya EU dan pegawai-pegawai Suruhanjaya Eropah serta pertemuan dengan Ahli Parlimen, Duta Negara-negara Pengeluar Minyak Sawit serta Wakil Tetap Bulgaria ke EU.

Dalam mesyuarat dan pertemuan tersebut, saya telah memaklumkan mengenai pendirian negara dan kesan cadangan pindaan EU RED II tersebut ke atas 650,000 pekebun kecil sawit negara dan lebih kurang 3 juta rakyat Malaysia lain yang bergantung kepada industri minyak sawit negara.

Hasil perbincangan tersebut, didapati kebanyakan negara-negara Kesatuan Eropah yang dilawati ini berpandangan bahawa cadangan pindaan EU RED II tersebut adalah bersifat diskriminasi ke atas minyak sawit dan bertentangan dengan peraturan-peraturan Kesatuan Perdagangan Dunia (WTO). Pada masa yang sama, negara-negara tersebut telah memberi komitmen untuk memastikan bahawa layanan yang sama akan diberi ke atas minyak sawit di Kesatuan Eropah seperti minyak sayuran yang lain di pasaran.

Perbincangan yang telah diadakan ini akan diteruskan melalui *Malaysia-EU Working Group* di Brussels, Belgium dan Jawatankuasa Khas Ekonomi Teknikal Sawit Malaysia-Eropah. Kedua-dua Jawatankuasa ini akan terus berbincang serta mengemukakan cadangan penyelesaian secara "*win-win*" bagi kedua-dua pihak.

Selain itu, Kementerian Perusahaan Perladangan dan Komoditi dengan kerjasama pihak-pihak berkepentingan lain telah mengambil beberapa tindakan susulan bagi menangani cadangan pindaan EU RED II.

Ini termasuklah:

- i. penubuhan Urusetia *Palm Oil War Room* (POWR) di MPIC bagi memantau dan merangka tindakan strategik negara;
- ii. penghantaran surat rasmi dari YAB Perdana Menteri kepada Presiden Majlis Eropah dan penghantaran surat rasmi berhubung pendirian negara ke atas tindakan Parlimen Eropah yang akan menjejaskan perdagangan minyak sawit serta hubungan dua hala Malaysia kepada Menteri-Menteri Tenaga/Pengangkutan/Alam Sekitar di kesemua 28 negara-negara Kesatuan Eropah;
- iii. *engagement* yang berterusan oleh Duta-Duta Malaysia di negara tersebut di EU; dan
- iv. usaha berterusan untuk mengatasi persepsi negatif pengguna terhadap minyak sawit melalui media massa seperti menerusi program bual bicara, seminar, pengiklanan, media sosial dan blog.

Untuk makluman Ahli-Ahli Yang Berhormat juga, Malaysia pada masa ini sedang bekerjasama dengan pelbagai negara seperti berikut:

- i. Indonesia di bawah kerangka *Council of Palm Oil Producing Countries* (CPOPC) untuk menangani cadangan pindaan EU RED II tersebut;
- ii. negara-negara ASEAN yang lain melalui mesyuarat-mesyuarat peringkat ASEAN;

156

iii. negara-negara kumpulan *Friends of Palm Oil* di peringkat WTO;
dan

iv. kumpulan negara-negara pengeluar minyak sawit di Brussels,
Belgium.

Tuan Yang di-Pertua,

Pada masa ini, Malaysia akan terus menggunakan saluran diplomatik untuk menyelesaikan isu ini. Walaubagaimanapun, sekiranya cadangan pindaan EU RED II ini tidak memihak kepada Malaysia, Malaysia bersedia untuk mengambil tindakan balas terhadap EU, termasuklah menghadkan pembelian barangan tertentu dari EU. Saya ingin menegaskan bahawa pada masa ini, tiada cadangan untuk memutuskan hubungan diplomatik dengan negara-negara EU.

Dengan ini, saya berharap Ahli-Ahli Dewan akan lebih memahami mengenai cadangan pindaan draf teks EU RED II oleh Parlimen Eropah serta tindakan yang telah dan sedang diambil oleh Kerajaan.

Sekian, terima kasih.